

# 中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE  
CHINA TROPICAL MEDICINE

2011年4月 第11卷 第4期 Vol. 11 No. 4 月刊

## 主管

中华人民共和国卫生部

## 主办

中华预防医学会  
海南省疾病预防控制中心

## 协办

海南省人民医院  
海南医学院附属医院  
海南省中医院  
解放军第187中心医院  
海口市人民医院  
海南农垦总医院  
海南海灵化学制药有限公司

## 编辑

中国热带医学编辑委员会

## 出版

中国热带医学杂志社  
地址:中国海南省海口市海府路44号  
邮政编码:570203  
电话:(86)-0898-65377298、65326675  
传真:(86)-0898-65322196(自动)  
电子邮箱:ctmfff@vip.163.com  
ctmfff@163.com

网 址: <http://www.centropmed.com>

## 社 长

杜建伟

## 主 编

杜建伟

## 副 主 编

王善青、崔宜庆(常务)

## 编辑部主任

崔宜庆(兼)

## 副 主 任

符式刚

## 发 行

中国热带医学杂志社  
广告经营许可证:琼工商广字121号  
中国标准刊号:ISSN 1009-9727  
CN46-1064/R

## 印 刷

海口弘毅印刷有限公司

## 定 价

每期15.00元

全年12期共180.00元

## 定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

## 邮 购

中国热带医学杂志编辑部  
中国海南省海口市海府路44号  
邮编:570203  
电话:0898-65377298、65326675  
传真:0898-65322196(自动)  
电子邮箱:ctmfff@163.com

2011年版权归中国热带医学杂志社所有

(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

## 目 次

### 论 著

- HIV-1 B'亚型及 CRF07\_BC 重组毒株感染者中和反应特征分析 ..... 胡新韬, 洪坤学, 赵春红, 等(391)
- 复发肺结核病人内源性或外源性感染的研究 ..... 卢谭旺, 刘晋洪, 赵梅桂, 等(395)
- 缺氧诱导因子-1 在人乳腺癌细胞系 MCF-7 中的抗凋亡作用(英文) ..... 王晗, 符史干, 董战玲, 等(397)
- 不同地理株间日疟原虫 SSUrRNA 基因序列比较 ..... 高世同, 黄达娜, 张荣锦, 等(401)
- 莫西沙星对多重耐药肺结核病疗效观察 ..... 黄钥藩, 董琼雄, 李史来(404)
- 2002~2009年郴州市实施结核病控制项目效果 ..... 苏小可, 姚令辉, 刘松山, 等(406)
- 巢式 PCR 法检测大鼠卡氏肺孢子虫的敏感性 ..... 张小娟, 杨芳芳, 欧阳颀, 等(408)
- 2000~2009年广西炭疽流行病学分析 ..... 梁江明, 邓秋云, 曾竣, 等(411)
- 2002~2009年清远市血吸虫病螺情监测分析 ..... 林燕锋, 杨普贤, 徐国洪, 等(413)
- 新型甲型 H1N1 流感主要临床特征观察 ..... 姜泓, 林小田, 谢媛琪, 等(415)
- 2006~2009年深圳市宝安区手足口病暴发疫情调查 ..... 马智超, 邱定海, 李苑, 等(417)
- 2007~2009年云南路西市疟疾防治效果评价 ..... 马丽, 董书华, 番绍虎, 等(420)

### 疾病监控

- 2006~2008年广西铁酱油项目试点人群贫血改善效果分析 ..... 方志峰, 唐振柱, 黄立嵘, 等(422)
- 信息化在医院传染病报告反馈中的应用 ..... 刘建明, 刘大斌, 杨永洁, 等(424)
- 2009年589株结核分枝杆菌耐药性分析 ..... 单万水, 陈建波, 詹能勇, 等(426)

重庆市万州农村地区土源线虫病感染现状调查 .....	罗超,陈家荣,冉贞卫,等(428)
大理地区广州管圆线虫病暴发42例诊治分析 .....	姚正林,杜茜茹(430)
肿瘤病人血培养病原菌分布及其耐药性分析 .....	焦扬,刘冰,吕晓娴(432)
2008~2009年茂名市食源性致病菌监测分析 .....	罗雪梅,廖国东,黄水飞,等(434)
广州市肉及肉制品安全危害状况分析 .....	李迎月,陈坤才,林晓华,等(436)
382株耐甲氧西林金黄色葡萄球菌的耐药性分析 .....	杨小清,吴金庆,伍国达(438)
2006~2009年湖南嘉禾县麻疹流行病学调查 .....	曹亮,李淑芳,李刚文(440)
深圳市南山区城边村居民生活饮用水现状调查 .....	严宙宁,温群文(441)
云南省4县(市)血吸虫病传播控制达标考核分析 .....	熊孟韬,冯锡光,董毅,等(443)
卫生院督导为主的结核病管理模式实施效果评价 .....	赵亚玲,葛利辉,危国强,等(445)
2005~2009年开封市乙型肝炎流行病学分析 .....	黄昌红,孙龙,郭青艳,等(447)
1998~2009年宾阳县艾滋病疫情分析 .....	李群,李启新,张世真,等(449)
福州市仓山区结核病分点诊疗集中管理方式探讨 .....	高琴,张子胜(451)
2006~2009年佛山市南海区麻疹流行病学分析 .....	陈妙芬,曾鸿,梁洁雅,等(453)
2009年十堰市性病流行病学分析 .....	唐桂珍,邓晓,李郁,等(454)
社区妇女与门诊患者人乳头瘤病毒认知和感染现状调查 .....	周莉霞(456)
2005~2009年深圳市南山区肺结核疫情分析 .....	钟涛,王健,黄国景,等(458)
肇庆市暗娼人群STD/AIDS相关知识及求医行为调查 .....	马福生,崔建祥,陈发颖,等(460)

### 实验研究

三氯乙烯对大鼠外周血淋巴细胞CD3 <sup>+</sup> CD4 <sup>+</sup> CD8 <sup>+</sup> 的影响 .....	黄新风,徐新云,李学余,等(461)
高分辨溶解曲线分析慢性骨髓增殖性疾病JAK2V617F基因突变 .....	谢健晋,周薇,王汉平,等(464)

### 临床研究

类风湿因子浓度对慢性乙肝患者IgM抗体的影响 .....	秦家濂(466)
2004~2009年柳州市无偿献血者血液感染性指标结果分析 .....	陈云光(468)
甲氨喋呤与阿维A治疗头部牛皮癣疗效观察 .....	席强,刘聿慧(470)
尖锐湿疣患者治疗前后血清MIF和HMGB1检测的临床意义 .....	王晓岩,黄友敏,周永勤(472)
非角化性鼻咽癌组织中血管内皮细胞粘附因子mRNA的检测 .....	李群,赵国强,梁英杰,等(474)
拉米呋啶对HBV DNA阳性肺结核患者肝功能干预的作用 .....	钟红剑,刘腊香,陈文胜,等(477)
2型糖尿病患者血糖、糖化血红蛋白和胰岛素检测结果分析 .....	林广城,吴正林,范菲楠,等(479)
PNS患者急性期反应蛋白与ICI及肾功能之间关系的研究 .....	林书典,詹锋,黄云,等(481)

急性脑梗死颈动脉粥样硬化患者 Hcy 和 CysC 水平研究 .....	张俏忻,肖颖秀(483)
血铅超标工人两种驱铅治疗方案疗效初步研究 .....	温贤忠,刘移民,蒋琴琴(485)
外耳道真菌感染的探讨 .....	赵笑梅(487)
乙肝疫苗免疫后免疫记忆及抗体持久性观察 .....	高启男(488)
空腹血糖调节受损切点下调后对糖调节受损情况分析 .....	邓子妮,王波(490)
复方丹参注射液联合纳洛酮治疗 HIE 疗效观察 .....	陈棱丽(491)
598 例儿童染色体核型分析 .....	黄海燕,韩慧,符生苗(493)
157 例肝硬化患者院内感染相关因素调查 .....	黄盈瑞,林平(494)
鱼腥草滴眼液治疗流行性角结膜炎的疗效观察 .....	麦伟虎,孙有祖,张曼萍,等(496)
CXCL1 在膀胱移行细胞癌中的表达 .....	程海峰,齐玉明(497)
甲亢性心脏病患者血清脑钠肽浓度变化对左室功能的评价 .....	谭丽玲(499)

#### 研究进展

间日疟原虫的体外培养研究进展 .....	赵辉,Liwang Cui,杨照青(501)
中枢神经寄生虫感染 .....	任翊,谷俊朝(503)
孕妇弓形虫感染与异常妊娠 .....	谢素瑛,谢霖崇(507)
乳腺癌耐药基因的研究进展和临床应用 .....	梁茱,符生苗(511)
凋亡蛋白 Livin 与胃癌 .....	雷俊华,洪涛(514)

#### 短篇报道

卤米松乳膏治疗局限性神经性皮炎临床疗效观察 .....	邢飞,江平(516)
干扰素联合阿昔洛韦治疗中老年带状疱疹疗效观察 .....	肖瑞梅(517)
不同性别沙眼衣原体患者合并感染其他病原体的差异 .....	刘玲丽,谷海瀛,赖海燕,等(518)
非典型间日疟疾 39 例误诊分析 .....	欧松平,吴海棠(519)

#### 其它

《中国热带医学》杂志出版消除疟疾专辑征文的通知 .....	本刊编辑部(520)
-------------------------------	------------

[期刊基本参数]CN461064/R \* 2001 \* B180 \* ch + en \* p \* ¥15.00 \* 2800 \* 63 \* 2011 - 4

本期责任编辑:谢永慧

# CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2011

Volume 11, Number 4

April, 2011

## Responsible Institution

Ministry of Health of the  
People's Republic of China

## Sponsors:

China Preventive Medicine Association  
& Hainan Provincial Center for Disease  
Control and Prevention

## Co-sponsors:

Hainan Provincial People's Hospital  
Affiliated Hospital of Hainan Medical College  
Hainan Provincial TCM Hospital  
No. 187 Hospital of PLA  
Haikou Municipal People's Hospital  
Hainan Provincial Nongken General Hospital  
Hainan Hailing Chemical Pharmaceutic Co. Ltd.

## Editing:

The Editorial Board of China Tropical  
Medicine

## Address:

44 Haifu Road, Haikou, Hainan 570203,  
The People's Republic of China  
Tel: (86)-0898-65377298, 65326675  
Fax: (86)-0898-65322196 (Automatic)  
E-mail: ctmffff@vip.163.com  
ctmffff@163.com  
website: <http://www.entropmed.com>

## Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

## Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

## Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

## Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

## Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

## Price

Domestic: RMB 15.00 per issue

Overseas: \$ 10.00 per issue

## Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of  
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

## CONTENTS

### ORIGINAL ARTICLES

Neutralization pattern of HIV - 1 subtype B' and CRF07\_BC virus chronically infected individuals. .... HU Xin - tao, HONG Kun - xue, ZHAO Chun - hong, et al. (391)

The study on exogenous and endogenous infection in recurrent pulmonary tuberculosis patients. .... LU Tan - wang, LIU Jin - hong, ZHAO Mei - gui, et al. (395)

Anti - apoptotic role of HIF - 1 in MCF - 7 breast cancer cell line(English) .....  
..... WANG Han, FU Shi - gan, DONG Zhan - ling, et al. (397)

Comparison of the sequences of SSUrRNA - encoding gene from different geographical isolates of *Plasmodium vivax* at blood stage in China. ....  
..... GAO Shi - tong, HUANG Da - na, ZHANG Rong - jing, et al. (401)

Efficacy of a combination of moxifloxacin in treatment of multi - drug resistant pulmonary tuberculosis. .... HUANG Yue - fan, DONG Qiong - xiong, LI Shi - lai. (404)

Evaluation of results of TB control project with World Bank loan/England grant implemented in Chenzhou City. ....  
..... SU Xiao - ke, YAO Ling - hui, LIU Song - shan, et al. (406)

Early detection of mLSU of *Pneumocystis carinii* in experimental rat by nested polymerase chain reaction. ....  
..... ZHANG Xiao - juan, YANG Fang - fang, OUYANG - Yi, et al. (408)

Epidemiological analysis of anthrax in Guangxi Province from 2000 to 2009. ....  
..... LIANG Jiang - ming, DENG Qiu - yun, ZENG Jun, et al. (411)

Results of monitoring of *Oncomelania* snail, the vector host of schistosomiasis in Qingyuan City of Guangdong from 2002 to 2009. ....  
..... LIN Yan - feng, YANG Pu - xian, XU Guo - hong, et al. (413)

Observation on the principal symptoms of new influenza virus A subtype H1N1. ....  
..... JIANG Hong, LIN Xiao - tian, XIE Yuan - qi, et al. (415)

Epidemiological survey of outbreak of HFMD in Bao'an District, 2006 ~ 2009. ....  
..... MA Zhi - chao, QIU Ding - hai, LI - Yuan, et al. (417)

Evaluation of results of malaria control in Luxi City, Yunnan Province in 2007 ~ 2009. ....  
..... MA Li, DONG Shu - hua, FAN Shao - hu, et al. (420)

### DISEASE CONTROL

Results of pilot trial on treatment of anemia with iron - containing sauce in Guangxi in 2006 ~ 2008. ....  
..... FANG Zhi - feng, TANG Zhen - zhu, HUANG Li - rong, et al. (422)

Application of information technique in infectious diseases reporting feedback in hospital. .... LIU Jian - ming, LIU Da - yue, YANG Yong - jie, et al. (424)

Analysis of drug resistance of 589 <i>Mycobacterium Tuberculosis</i> strains in 2009. ....	SHAN Wan - shui, CHEN Jian - bo, ZHAN Neng - yong, et al. (426)
Survey of soil - borne nematode infection in rural areas in Wanzhou District of Chongqing. ....	LUO Chao, CHEN Jia - rong, RAN Zhen - wei, et al. (428)
Diagnosis and treatment of 42 angiostrongyliasis cases in Dali Prefecture. ....	YAO Zheng - lin, DU Qian - ru. (430)
Distribution and drug resistance of pathogenic bacteria in tumor patients. ....	JIAO Yang, LIU Bing, LV Xiao - xian. (432)
Monitoring of food - borne pathogens in Maoming City from 2008 to 2009. ....	LUO Xue - mei, LIAO Guo - dong, HUANG Shui - fei, et al. (434)
Analysis of hygienic condition of uncooked meat and cooked meat products in Guangzhou City. ....	LI Ying - yue, CHEN Kun - cai, LIN Xiao - hua, et al. (436)
Analysis of methicillin - resistant <i>Staphylococcus aureus</i> to commonly used antibiotics. ....	YANG Xiao - qing, WU Jin - qing, WU Guo - da. (438)
Epidemiological survey and analysis of measles in Jiache County in Hunan Province in 2006 - 2009. ....	CAO Liang, LI Shu - fang, LI Gang - wen. (440)
Survey of drinking water quality in Nanshan District of Shenzhen City. ....	YAN Zhou - ning, WEN Qun - wen. (441)
Assessment of results in control of schistosomiasis prevalence in four counties (cities) in Yunnan Province. ....	XIONG Meng - tao, FENG Xi - guang, DONG Yi, et al. (443)
Evaluation of the performance effect of mode in management of tuberculosis by township hospitals. ....	ZHAO Ya - ling, GE Li - hui, WEI Guo - qiang, et al. (445)
Analysis of prevalent features of hepatitis B in Kaifeng of Henan from 2005 to 2009. ....	HUANG Chang - hong, SUN Long, GUO Qing - yan, et al. (447)
Analysis of HIV/AIDS infections in Yibin County, Guangxi. ....	LI Qun, LI Qi - xin, ZHANG Shi - zhen, et al. (449)
Experience in treatment of tuberculosis cases at various fixed sites under collective management in Cangshan District of Fuzhou City. ....	GAO Qin, ZHANG Zi - sheng. (451)
Epidemiological characteristics of measles in Nanhai District of Foshan City from 2006 to 2009. ....	CHEN Miao Fen, ZENG Hong, LIANG Jie - ya, et al. (453)
Analysis of prevalent features of sexually transmitted diseases in Shiyuan City in 2009. ....	TANG Gui - zhen, DENG Xiao, LI Yu, et al. (454)
Survey of knowledge and infectious status of Human papilloma virus in community and maternal female outpatients. ....	ZHOU Li - xia. (456)
Analysis of direct online report of tuberculosis incidence in Nanshan District of Shenzhen City in 2005 - 2009. ....	ZHONG Tao, WANG Jian, HUANG Guo - jing, et al. (458)
A survey of current status of STD/AIDS related knowledge and health care - seeking behaviors among female sex workers in Zhaoqing City. ....	MA Fu - sheng, CUI Jian - xiang, Chen Fa - ying, et al. (460)

## EXPERIMENTAL STUDY

Effect of trichloroethylene on the level of CD3 <sup>+</sup> CD4 <sup>+</sup> CD8 <sup>+</sup> lymphocyte in peripheral blood of rats. ....	HUANG Xin - feng, XU Xin - yun, LI Xue - yu, et al. (461)
Detection of JAK2 V617F mutation in chronic myeloproliferative disorders by. ....	XIE Jian - jin, ZHOU wei, WANG Han - ping, et al. (464)

## CLINICAL RESEARCH

Correlation between rheumatoid factor concentration and the positive rate of IgM Antibody in chronic hepatitis B patients. ....	QIN Jia - lian. (466)
---	-----------------------

Results of detection of blood from unpaid blood donors in Liuzhou in 2004 - 2009. ....	CHEN Yun - guang. (468)
Effect of methotrexate and avermectin A on head psoriasis. ....	XI Qiang, LIU Yu - hui (470)
Significance of determination of changes of macrophage migration inhibitory factor(MIF) and high mobility group box - 1 (HMGB1) levels in patients with <i>Condyloma acuminatum</i> . ....	WANG Xiao - yan, HUANG You - min, ZHOU Yong - qin. (472)
The detection and clinical significance of VCAM - 1 mRNA in unkeratinized nasopharyngeal carcinoma tissues. ....	LI Qun, ZHAO Guo - qiang, LIANG Ying - jie, et al. (474)
Effect of lamivudine on the liver function of tuberculosis patients positive for HBV DNA. ....	ZHONG Hong - jian, LIU La - xiang, CHEN Wen - sheng, et al. (477)
Detection of levels of blood glucose, glycosylated, hemoglobin and insulin in type 2 diabetic patients. ....	LIN Guang - cheng, WU Zheng - lin, FAN Fei - nan, et al. (479)
Correlation of acute phase proteins with ICI and renal function in patients with primary nephrotic syndrome. ....	LIN Shu - dian, ZHAN Feng, HUANG Yun, et al. (481)
Study on the relationship between levels of homocysteine and cystatin C and carotid artery sclerosis in cerebral infarction patients. ....	ZHANG Qiao - xin, XIAO Ying - xiu. (483)
Observation on the effect of two therapeutic schemes for treatment of workers with excessive levels of blood lead. ....	WEN Xian - zhong, LIU Yi - min, JIANG Qin - qin. (485)
Laboratory diagnosis external canal fungal infection. ....	ZHAO Xiao - mei. (487)
Observation on the immunological memory and antibody persistence eight years after immunization with hepatitis B vaccine(YDV). ....	GAO Qi - yong. (488)
Effect of down regulation of diagnostic criteria for impaired fasting glucose on the detection of the patients with impaired glucose levels. ...	DENG - Zi - ni, WANG Bo. (490)
Effect of compound Danshen injection combined with naloxone on the newborns with ischemic encephalopathy. ...	CHEN Leng - li. (491)
Karyotype analysis of 598 children for genetic counseling. ....	HUANG Hai - yan, HAN hui, FU Sheng - miao. (493)
Survey of factors associated with nosocomial infections in 157 sclerosis patients. ....	HUANG Ying - rui, LIN Ping. (494)
Effect of <i>Houttuynia cordata</i> Thunb eyedrops on patients with epidemic kerato - conjunctivitis. ....	MAI Wei - hu, SUN You - zu, ZHANG Man - ping, et al. (496)
Expression and significance of bladder transitional cell carcinoma. ....	CHENG Hai - feng, QI Yu - ming. (497)
Correlation between the serum levels of brain Natriuretic peptide and left ventricular function in the patients with hyperthyroid heart disease. ....	TAN Li - ling. (499)

## RESEARCH PROGRESS

Advancemen in culture of <i>Plasmodium vivax</i> in vitro. ....	ZHAO Hui, Liwang Cui, YANG Zhao - qing. (501)
Parasite infections in central nervous system in humans. ....	REN Yi, GU Jun - chao. (503)
Relationship between <i>Toxoplasma gondii</i> infection and ectopic gestation in pregnant. ....	XIE Su - ying, XIE Lin - chong. (507)
Advancement in research of drug - resistant breast cancer gene. ....	LIANG Zhu, FU Sheng - miao. (511)
Relationship between the expression of apoptosis protein livin and the prognosis of gastric carcinoma. ....	LEI Jun - hua, HONG Tao. (514)

## SHORT ARTICLE

Observation on efficacy of halometasone cream in treatment of neurodermatitis. ....	XING Fei, JIANG Ping. (516)
Effect of interferon combined with acyclovir on adults herpes zoster patients. ....	XIAO Rui - mei. (517)
Analysis of complicated infection in <i>Chlamydia trachomatis</i> infected patients. ....	LIU Ling - li, GU Hai - ying, LAI Yan - yan, et al. (518)
Analysis of misdiagnosis of 39 <i>Plasmodium vivax</i> malaria cases. ....	OU Song - ping, WU Hai - tang. (519)